

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

---

## *Treaty Series*

---

*Treaties and international agreements  
registered  
or filed and recorded  
with the Secretariat of the United Nations*

---

VOLUME 223

---

## *Recueil des Traités*

---

*Traités et accords internationaux  
enregistrés  
ou classés et inscrits au répertoire  
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered  
or filed and recorded with the Secretariat  
of the United Nations***

VOLUME 223

1955

I. Nos. 3040-3065

**TABLE OF CONTENTS**

**I**

*Treaties and international agreements  
registered from 12 December 1955 to 20 December 1955*

	<i>Page</i>
<b>No. 3040. Belgium and United States of America:</b>	
Agreement concerning participation of the Belgian forces in United Nations operations in Korea. Signed at Washington, on 15 July 1955 . . . . .	3
<b>No. 3041. Belgium and United States of America:</b>	
Agreement concerning financial arrangements for logistic support furnished by United States Department of the Army to armed forces of the Government of Belgium in Korea. Signed at Washington, on 31 August 1955	11
<b>No. 3042. Greece and Australia:</b>	
Exchange of letters constituting an agreement on the rights and privileges of the Australian Migration Office in Greece. Athens, 23 May 1952 . .	17
<b>No. 3043. Albania:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Paris, 2 December 1948 . . . . .	23
<b>No. 3044. Austria:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Vienna, 6 August 1952 . . . . .	27
<b>No. 3045. Bulgaria:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Paris, 9 October 1948 . . . . .	31
<b>No. 3046. Cambodia:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Phnom-Penh, 15 June 1952 . . . . .	35
<b>No. 3047. Ceylon:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Colombo, 16 June 1948. . . . .	39

***Traité et accords internationaux enregistrés  
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat  
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 223

1955

I. Nos 3040-3065

**TABLE DES MATIÈRES**

**I**

*Traité et accords internationaux  
enregistrés du 12 décembre au 20 décembre 1955*

	<i>Pages</i>
<b>N° 3040. Belgique et États-Unis d'Amérique:</b>	
Accord concernant la participation des forces belges aux opérations des Nations Unies en Corée. Signé à Washington, le 15 juillet 1955 . . . . .	3
<b>N° 3041. Belgique et États-Unis d'Amérique:</b>	
Convention relative aux arrangements financiers concernant le soutien logistique fourni par le Département de l'Armée des États-Unis aux forces armées du Gouvernement belge en Corée. Signée à Washington, le 31 août 1955 . . . . .	11
<b>N° 3042. Grèce et Australie:</b>	
Échange de lettres constituant un accord sur les droits et les privilèges de l'Office australien de migration en Grèce. Athènes, 23 mai 1952 . . . . .	17
<b>N° 3043. Albanie:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Paris, 2 décembre 1948 . . . . .	23
<b>N° 3044. Autriche:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Vienne, 6 août 1952 . . . . .	27
<b>N° 3045. Bulgarie:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Paris, 9 octobre 1948 . . . . .	31
<b>N° 3046. Cambodge:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Phnom-Penh, 15 juin 1952 . . . . .	35
<b>N° 3047. Ceylan:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Colombo, 16 juin 1948 . . . . .	39

	<i>Page</i>
<b>No. 3048. Jordan:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Amman, 11 October 1955 . . . . .	43
<b>No. 3049. Laos:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Vientiane, 30 June 1952 . . . . .	47
<b>No. 3050. Libya:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Tripoli, 24 December 1951 . . . . .	51
<b>No. 3051. Nepal:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Katmandu, 10 March 1949 . . . . .	55
<b>No. 3052. Romania:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. 14 December 1955 . . . . .	59
<b>No. 3053. Spain:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Madrid, 23 September 1955 . . . . .	63
<b>No. 3054. Hungary:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Budapest, 15 December 1955 . . . . .	65
<b>No. 3055. Finland:</b>	
Declaration of acceptance of the obligations contained in the Charter of the United Nations. Helsinki, 15 December 1955 . . . . .	69
<b>No. 3056. Greece and Belgium:</b>	
Exchange of letters constituting an agreement concerning the payment of the sum due to Belgium in connexion with the repatriation of Greek nationals. Athens, 16 December 1954 . . . . .	73
<b>No. 3057. Greece and Netherlands:</b>	
Exchange of letters constituting a trade agreement. Athens, 27 October and 1 November 1954 . . . . .	79
<b>No. 3058. World Health Organization and Egypt:</b>	
Agreement (with exchange of letters) for the purpose of determining the privileges, immunities and facilities to be granted in Egypt by the Government to the Organization, to the representatives of its Members and to its experts and officials. Signed at Cairo, on 25 March 1951 . . . . .	87

	<i>Pages</i>
<b>N° 3048. Jordanie:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Amman, 11 octobre 1955 . . . . .	43
<b>N° 3049. Laos:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Vientiane, 30 juin 1952 . . . . .	47
<b>N° 3050. Libye:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Tripoli, 24 décembre 1951 . . . . .	51
<b>N° 3051. Népal:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Katmandu, 10 mars 1949 . . . . .	55
<b>N° 3052. Roumanie:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. 14 décembre 1955 . . . . .	59
<b>N° 3053. Espagne:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Madrid, 23 septembre 1955 . . . . .	63
<b>N° 3054. Hongrie:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Budapest, 15 décembre 1955 . . . . .	65
<b>N° 3055. Finlande:</b>	
Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la Charte de l'Organisation des Nations Unies. Helsinki, 15 décembre 1955 . . . . .	69
<b>N° 3056. Grèce et Belgique:</b>	
Échange de lettres constituant un accord sur le règlement du montant dû à la Belgique et provenant du rapatriement des sujets hellènes. Athènes, 16 décembre 1954 . . . . .	73
<b>N° 3057. Grèce et Pays-Bas:</b>	
Échange de lettres constituant un accord commercial. Athènes, 27 octobre et 1 <sup>er</sup> novembre 1954 . . . . .	79
<b>N° 3058. Organisation mondiale de la santé et Égypte:</b>	
Accord (avec échange de lettres) pour déterminer les privilèges, immunités et facilités accordés en Égypte par le Gouvernement à l'Organisation, aux représentants de ses Membres, à ses experts et à ses fonctionnaires. Signé au Caire, le 25 mars 1951 . . . . .	87